
 
 
 

 
 

AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT             
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA VINT I NOU DE MAIG DE DOS MIL DOTZE. 
 
Núm. de la Sessió:  
Dia: 29 de maig de 2012. 
Hora: 20 hores i 30 minuts a 23 hores i 30 minuts 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
Hi assisteixen: 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell 
Sra. Margalida Morell Martorell 
Sra. Maria Lluïssa Pla Isern 
Sr. Toni Marí Enseñat 
Sr. Victor Douat Rigo 
Sra. Isabel Martin Roman 
Sr. Antonio Deudero Mayans 
Sra. Maria Teresa Pons Picó 
Sr. José Frias Cano. 
La secretària interventora, Cristina Pou Bosch. 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1r.- ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS CELEBRADES EN DATES 28 DE FEBRER, 30 DE 
MARÇ, 24 D’ABRIL I 15 DE MAIG DE 2012.  
 
2n.- CONSTITUCIÓ DEL GRUP DE CAMINS PER A LA COL·LABORACIÓ EN EL MANTENIMENT 
I GESTIÓ DELS CAMINS DE PUIGPUNYENT I GALILEA.  
 
3r.- MOCIONS: 
 
1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN RELACIÓ A LA 
RESCISIÓ DEL CONTRACTE DE LLOGUER DE LES MÀQUINES COMPOSTADORES. 
 
2.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSOE SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE 
LES ILLES BALEARS DE REDUIR ELS HORARIS D’ATENCIÓ PRIMÀRIA. 
 
3.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSOE SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE 
LES ILLES BALEARS DE TANCAR L’HOSPITAL GENERAL I L’HOSPITAL JOAN MARCH 

 
4t.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES: 
 
20 i 27 DE FEBRER 
12, 19 I 26 DE MARÇ 
11, 16, I 23 D’ABRIL 
16 I 21 DE MAIG 
 
DECRETS DE BATLIA DES DE 165/2012  FINS 248/2012. 
 
5è.- TORN D’URGÈNCIA 
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6è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
6.1.- PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PP EN RELACIÓ A LA COMPRA D’UNA 
BANDERA DE CATALUNYA. 
 
7è.- DONAR COMPTE DE LA SITUACIÓ ECONÒMICA DE L’AJUNTAMENT. 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
1r.- ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS CELEBRADES EN DATES 28 DE FEBRER, 30 DE 
MARÇ, 24 D’ABRIL I 15 DE MAIG DE 2012.  
 
El Sr. Batle dona compte de les actes en esborrany de les sessions celebrades en dates 
30 de març i 24 d’abril i els membres presents acorden per unanimitat la seva 
aprovació, si be, amb les següents precisions: 
 

- respecte a l’acta de dia 30 de març, el portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero 
diu que en relació a la moció sobre la renúncia a les dietes va fer les següents 
puntualitzacions: es important saber l’estalvi real si es renunciés per part de tots 
els regidors a rebre dietes, l’opció de la renuncia d’un regidor del PP no és 
significativa econòmicament i és una moció discriminatòria cap un regidor 
respecte als altres. 

 
Pel que fa a l’acta de dia 28 de febrer i 15 de maig, es deixen sobre la mesa per una 
propera sessió atès que no s’han rebut en temps per part dels regidors. 
 
2n.- CONSTITUCIÓ DEL GRUP DE CAMINS PER A LA COL·LABORACIÓ EN EL MANTENIMENT 
I GESTIÓ DELS CAMINS DE PUIGPUNYENT I GALILEA.  
 
La regidora Sra. Marissa Pla procedeix a la lectura de la proposta:  
 
“CONSTITUCIÓ DEL GRUP DE CAMINS, PER A LA COL·LABORACIÓ EN EL MANTENIMENT I 
GESTIÓ DELS CAMINS  DE PUIGPUNYENT 
 
La xarxa de camins del municipi forma part del patrimoni de tots els ciutadans/es i 
constitueix  un element transcendental per a la conservació de l’accés als espais 
naturals i a les finques agrícoles i ramaderes. També han estat, són i han de continuar 
sent uns camins d’unió i comunicació amb els municipis que ens envolten: Palma, 
Calvià, Estellencs, Banyalbufar i Esporles. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent va aprovar, l’any 2003, el Catàleg de Camins 
Rurals elaborat l’any 2002 pel Consell de Mallorca. També es va aprovar, l’any 2009, l’ 
Ordenança Municipal que regula l’ús i la conservació dels camins rurals. 
 
A l’Ordenança Municipal reguladora de l’ús i conservació de camins rurals, es recull 
l’article 45 de la Constitució, on diu que els ciutadans tenen el dret de gaudir d’un 
medi ambient adequat al desenvolupament de la persona, així com el deure de 
conservar-lo. Així, els poders públics vetllaran per la utilització racional de tots els 
recursos naturals, amb la finalitzat de protegir i millorar la qualitat de vida i defensar i 
restaurar el medi ambient, recolzant-se en la indispensable solidaritat col·lectiva. Així 
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mateix, els poders públics garantiran la conservació i promouran l’enriquiment del 
patrimoni històric, cultural i artístic dels pobles i dels béns que l’integren, 
independentment del seu règim jurídic i la seva titularitat.  
 
L’ordenança Municipal, en els articles 5 i 6, contempla la possibilitat de constituir 
associacions d’usuaris o grups de voluntaris per col·laborar en la gestió i manteniment 
de camins. 
 
És dins aquest mandat constitucional, marc legal i arrel de les trobades i reunions que 
s’han organitzat des de la Regidoria de Patrimoni, on s’ha convidat a tots els 
ciutadans/es interessats en aquest tema, que ha sorgit un grup compromès de 
voluntaris, amb interès per dur a terme aquesta tasca. Així doncs, es proposa la 
creació d’un GRUP DE CAMINS. Aquest grup és un grup obert a aquelles persones que 
en un futur vulguin incorporar-se. 
 
Per la qual cosa, es proposa al Ple de la Corporació que adopti el següent ACORD: 
 
PRIMER.- Aprovar la creació d’un grup de voluntaris per tal del col·laborar en el 
manteniment i gestió dels camins de Puigpunyent i que pugui formar part qualsevol 
persona interessada. 
 
En el debat posterior hi ha les següents intervencions: 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero diu que el seu grup pensa que la feina és bona, 
si bé, consideren que s’hauria de contemplar la possibilitat de redactar una Estatuts 
per poder aconseguir un CIF i poder ser beneficiari de subvencions i garantir les 
actuacions i el funcionament del grup. 
 
La regidora Sra. Marissa Pla diu que en les trobades es va valorar la possibilitat de 
formar una Associació però es va decidir no fer-ho, de moment. Es fa el que preveu 
l’ordenança. 
 
El Sr. Batle diu que es tracta d’aprovar la constitució d’un grup de voluntaris. 
 
El portaveu del PSOE diu que es fa en el sentit de desenvolupar l’ordenança i no se 
pretén formar una associació. 
 
Sotmesa la proposta a votació és aprovada per unanimitat dels membres presents. 

 
3r.- MOCIONS: 
 
1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PARTIT POPULAR EN RELACIÓ A LA 
RESCISIÓ DEL CONTRACTE DE LLOGUER DE LES MÀQUINES COMPOSTADORES. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero procedeix a la lectura de la moció que 
s’adjunta a la present acta. 
 
Una vegada llegida la proposta el portaveu del grup PSOE diu que no sap d’on surten 
les afirmacions de que no s’utilitzen i que no es fan els tractaments. Les factures se 
segueixen pagant ja que el contracte és pel lloguer. S’hauria d’especificar més el 
contingut de la moció. 
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El portaveu del PP contesta que el fet de  que les maquines no s’utilitzen és un fet 
constatable i també es va respondre a una pregunta que se va fer al Ple. El tractament 
del compost també s’ha confirmat. El que volem saber és si hi ha novetats respecte al 
darrer Ple, si hi ha qualque decisió presa. 
 
El Batle diu que atès que hi ha una moció i preguntes que van sobre el mateix tema, se 
podrien debatir totes juntes. 
 
Per la qual cosa, el regidor, Sr. Jose Frias procedeix a la lectura de les preguntes 
 
“TEXT PREGUNTES” 
 
El Batle diu que l’equip de govern està d’acord en que el projecte és econòmicament 
important per l’Ajuntament i precisament per aquest motiu no és fàcil prendre segons 
quin tipus de decisions. També estam d’acord en que les màquines no han donat el 
resultat esperat, si bé, s’ha de dir que l’adjudicació es va aprovar per unanimitat pel 
Ple de la Corporació, amb el suport de l’Agenda Local 21 (de 92 persones hi va haver 
1 vot en contra). Tots els ciutadans de Puigpunyent varen donar el suport a la proposta 
perquè creiem que els resultats serien òptims. 
 
L’equip de govern ha donat ja les passes per trobar una solució adient. Les màquines si 
que han estat aturades en determinats períodes i s’han tengut reunions amb l’empresa 
i un jurídic extern i, per tant, per prudència i per no interferir amb l’expedient que es 
decideixi tramitar votarem en contra, malgrat no es deixa de valorar la idea, que 
segons els resultats de la consulta jurídica es pugui prendre. 
 
El portaveu del PP diu que a la vista de les explicacions donades, decideix retirar la 
moció a la vista de tenir noves notícies. 
 
 2.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSOE SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE 
LES ILLES BALEARS DE REDUIR ELS HORARIS D’ATENCIÓ PRIMÀRIA. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martin procedeix a la lectura de la moció: 
 
“Antoni Marí Enseñat, portaveu del Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de 
Puigpunyent presenta la següent moció: 
 
SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE LES ILLES BALEARS DE REDUIR ELS HORARIS 
D’ATENCIÓ PRIMÀRIA. 

Exposició de motius: 
 
La Llei General de Sanitat de l’any 1985 va possibilitar el desenvolupament d’atenció 
primària de salut, es varen anar creant els centres de salut i les unitats bàsiques de salut 
i els equips d’atenció primària, passant d’una atenció ambulatòria a una atenció 
integral 
 
El metge de capçalera i infermera, seran els encarregats de vetllar per la salut de la 
població que tenen adscrita al llarg dels anys, per tant coneixedors de les seves 
dolències. A més podran dedicar part del seu temps a desenvolupar activitats 
preventives de la malaltia i de promoció de la salut: projectes amb la gent jove als 
instituts, als centres de majors, etc. 
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Per aquestes tasques es necessari un horari ample d’atenció, de manera que les 
activitats laborals de la persona no puguin ser una barrera per accedir a la consulta 
del seu metge o infermera de capçalera. L’atenció continuada es reserva per atendre 
els casos d’urgència. 
 
Ara, el Govern de les Illes Balears presenta  el PLA PER A L’EQUILIBRI ECONÒMIC DE LES 
ILLES BALEARS Mesures d’estalvi 2012 i una de les mesures es variar els horaris d’atenció 
primària de salut, eliminant les consultes de tarda existents a l’actualitat i concentrant 
la majoria d’atenció el matí, reservant els horabaixes i vespre a atenció continuada 
(urgent).  
 
Aquesta mesura representa una perduda d’accessibilitat i longitudinalitat en l’atenció, 
precisament dos dels valors més importants d’atenció primària de Salut. La 
conseqüència serà que moltes persones que no poden deixar la seva activitat laboral 
en horari de matí, no puguin accedir a les consultes del seu metge o infermera, amb el 
que només podran ser atesos a urgències.  A més de la perduda en el seguiment de 
les seves dolències, aquesta mesura representarà un increment de les urgències tant 
en els punts d’atenció continuada com dels propis hospitals, l’abandonament dels 
tractaments per no poder renovar les receptes i en definitiva un increment de 
despeses. 
 
Per tot l’exposat,  
 
El Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent ACORDA: 

 
1.- Reconsiderar definitivament la decisió d’eliminar la Gerència d’Atenció Primària i 
tornar a constituir aquesta institució. 
 
2.- Mantenir els horaris d’atenció primària tal com estan a l’actualitat i en tot cas 
ampliar les hores de consulta. 
 
3.- Retirar el PLA PER A L’EQUILIBRI ECONÒMIC DE LES ILLES BALEARS Mesures d’estalvi 
2012 tal com està plantejat, obrir un espai de debat amb la societat, grups polítics i 
sindicats per tal de consensuar quines mesures es poden prendre per ajudar a 
aconseguir els objectius de dèficit.” 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero vol fer la següent contra-argumentació. La 
reducció de l’horari dels centres és tracta d’una mesura d’estalvi. El 88% de les visites 
mèdiques es fa entre les 8 i les 15 hores, la qual cosa no provoca un impacte amb els 
usuaris. 
 
El servei és més que suficient per a tendre les sol·licituds necessàries i les mesures 
d’estalvi són decisions encertades de la Conselleria de Salut. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que el seu grup te un altre criteri. 
 
La regidora del grup Independents, Sra. Marissa Pla diu que poden entendre que el 
govern no ampliï horaris per almenys que es mantinguin. Votaran a favor. 
 
Sotmesa la proposta a votació és aprovada per 6 vots a favor (3 Independents i 3 
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PSOE) i 3 en contra. 
 

3.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSOE SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE 
LES ILLES BALEARS DE TANCAR L’HOSPITAL GENERAL I L’HOSPITAL JOAN MARCH 

La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martin procedeix a la lectura de la moció: 
 
“Antoni Marí Enseñat, portaveu del Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de 
Puigpunyent presenta la següent moció: 
 
SOBRE LA DECISIÓ DEL GOVERN DE LES ILLES BALEARS DE TANCAR L’HOSPITAL GENERAL I 
L’HOSPITAL JOAN MARCH 

Exposició de motius: 
 
L’any 2002, coincidint amb l’obertura de l’Hospital Son Llàtzer i la recepció de les 
transferències sanitàries, es va iniciar la reconversió dels Hospitals General i Joan March 
en centres d’atenció a malalties cròniques, centres soci sanitaris.  
 
L’edifici de l’Hospital General dóna assistència sanitària ininterrompudament des de el 
segle XV. L’edifici del Joan March data de principis del segle XX. 
 
Els indicadors de salut de cada vegada ens demostren com es va allargant les 
expectatives de vida de les persones, i a conseqüència com van augmentant i  
agafant importància les malalties cròniques. Aquelles que ja estan diagnosticades i 
que per les seves característiques no precisen d’una gran tecnologia a nivell tècnic, 
però en canvi si la necessiten a nivell humà. 
 
La totalitat de Comunitats Autònomes de l’estat espanyol està en aquests moments 
desenvolupant plans per tractar les malalties cròniques en la que s’inclouen els 
recursos hospitalaris.  
 
Els Hospitals General i Joan March són ideals per donar resposta a aquestes necessitats. 
Hospitals tranquils, de dimensions adients, personal preparat i amb ganes d’afrontar 
aquests nous reptes. Estam parlant entre d’altres de les àrees de rehabilitació, de cures 
pal·liatives, de control de malalts crònics, i també d’unitats de suport complementàries  
com per exemple les de malalties respiratòries, ictus o desintoxicació alcohòlica per 
anomenar alguna d’elles. 
 
D’acord amb un pla prèviament dissenyat i mantingut a les legislatures 1999-2003, 
2003-2007 i 2007-2011, els hospitals es varen anar adaptant, es varen anar fent les 
reformes necessàries (la darrera fa just un any), el personal es va anar formant i 
especialitzant de cada vegada més i així s’ha donat aquest servei tan necessari al llarg 
de tots aquests anys, un servei d’alta qualitat per aquestes etapes de la vida, que 
sempre ha estat molt ben valorat pels usuaris i per la societat mallorquina. Prova d’això 
son els diferents reconeixements que han tingut els hospitals i inclòs el premi Ramon Llull 
que varen obtenir les unitats de cures pal·liatives l’any 2007. 
Ara, en una decisió sense precedents, el Govern de les Illes Balears ha decidit el seu 
tancament. I el que és més greu, ha decidit aquest tancament sense cap pla 
alternatiu, perquè, els hospitals de S Joan de Deu i Creu Roja ja estan prou saturats, i 
Son Dureta, per poder donar aquests serveis amb unes mínimes garanties, precisaria 
una ample reforma en profunditat valorada en mes de vuit milions d’euros, que a dia 
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d’avui ni tan sols està projectada. 
 
Una vegada més són els col·lectius mes febles els que patiran les conseqüències 
d’aquest tancament. Són les persones grans o amb malalties cròniques que precisen 
rehabilitació, són les persones amb necessitat de cures pal·liatives i amb dificultats per 
rebre aquestes cures en els seus domicilis, són les persones que amb situació social 
compromesa per viure tots sols o amb pensions molt justes, les que precisen atenció 
sanitària. 
 
També rebran les conseqüències els treballadors d’aquests hospitals, formats per donar 
resposta a les necessitats dels pacients que de sobte es trobaran sense feina, 
precisament en un moment en que els poders públics haurien de fer el màxim possible 
per ajudar a la recuperació econòmica. 
 
Finalment no s’entén com es pot decidir tancar unes instal·lacions que estan totalment 
renovades, modernes i confortables i en les que s’han invertit importants quantitats de 
diners al llarg de tots aquests darrers anys. 
Per tot l’exposat,  
 
El Ple de l’Ajuntament de Puigpunyent ACORDA: 

 
1.- Reconsiderar la decisió de tancar els Hospitals General i Joan March. 

 
2.- Obrir un espai de diàleg amb la societat, professionals, sindicats i grups polítics per 
tal d’analitzar la opció més eficient per donar l’atenció a les malalties cròniques i soci 
sanitària en general i que permeti mantenir els serveis que tan bon resultats han 
obtingut al llarg de tots aquest anys”. 
 
El portaveu del PP, Sr. Antonio Deudero diu que s’estan prenent decisions sense pla 
alternatiu. S’està intentant fer tota l’activitat socio-sanitària en un espai únic, sense 
llevar cap programa. Es mantenen els llits i es du a terme una planificació que 
augmenti l’eficiència i la sostenibilitat del sistema. 
 
El preu del llit era de 450€/dia i ara de 375€/dia i es pretén que passi a 225€/dia. 
 
A la Creu Roja el preu per llit és de 120€/dia i a l’Hospital St. Joan de Déu de 160€/dia. 
 
La regidora del grup Independents, Sra. Marissa Pla demana si se sap quins plans hi ha 
pels dos edificis que es desallotgen. 
 
El Sr. Antonio Deudero contesta que l’Hospital General tornarà al Consell de Mallorca i 
l’Hospital Joan March se li donarà un ús sanitari per tal de que no torni a la família 
March. 
 
El Sr. Batle diu que donaran suport a la proposta perquè el tancament suposa que hi 
hagi molts de perjudicats que sempre són els més desfavorits i desprotegits. 
 
 Sotmesa la proposta a votació és aprovada per 6 vots a favor (3 Independents i 3 
PSOE) i 3 en contra. 
 
4t.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
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ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES: 
 
20 i 27 DE FEBRER 
12, 19 I 26 DE MARÇ 
11, 16, I 23 D’ABRIL 
16 I 21 DE MAIG 
 
DECRETS DE BATLIA DES DE 165/2012  FINS 248/2012. 
 
En relació a aquest punt de l’ordre del dia i atès que abans hi ha hagut el ple 
d’aprovació del Pressupost i la documentació és molt voluminosa, es podran fer els 
aclariment i control en la propera sessió que es celebri. Tots els grups polítics hi estan 
d’acord. 
 
5è.- TORN D’URGÈNCIA 
 
5è.1.- APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMNET REGULADOR DEL PRÉSTEC DE MATERIAL DE 
L’ÀREA DE SERVEIS SOCIALS.  
 
El Batle exposa que la urgència ve donada per la possibilitat de poder aplicar-ho el 
més abans possible atès que hi ha persones necessitades hi no hi ha cap regulació al 
respecte. 
 
Els membres presents acorden per unanimitat la referida urgència. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martin procedeix a la lectura de la proposta de 
Reglament: 
 
“Reglament Regulador de Prestec d'Ajudes Tecniques per Part de l'Area de Serveis 
Socials 
 
1.-Definició 
 
El servei de préstec d'ajudes tecniques es un servei municipal de caire universalista 
adreçat a persones que necessitin disposar d'ajudes tecniques que facilitin l'autonomia 
i/o cura de les persones dependents 
 
Aquest servei sorgeix com a conseqüencia de l'envelliment de la població i a la 
voluntat d'atendre a les persones en dependencia al seu domicili. 
 
2. Beneficiaris 
 
Podran ser beneficiaries del servei totes aquelles persones empadronades al municipi 
de Puigpunyent que per qualsevol motiu es trobin en una situació de manca 
d'autonomia personal. 
 
3.Objectius del servei 
 
L'objectiu del present servei es facilitar l'ús de material ortopedic que l'Ajuntament de 
Puigpunyent té a l'abast del ciutada amb la finalitat de facilitar la seva vida quotidiana 
i la dels seus cuidadors. 
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El servei serà immediat i gratuït, si bé dependrà de la disponibilitat de material i de la 
valoració per part dels serveis socials de les necessitats dels usuaris i de les seves 
famílies. 
 
El material ortopedic adscrit al servei sera el que figura a l'annex I del present 
reglament. 
 
4.Requisits 
Els requisits per a poder accedir al present servei seran: 
 
- Empadronament al municipi de Puigpunyent. 
- Complimentar, signar i registrar el full de sol-licitud, que figura a l´annex II del present 
reglament 
- L'abonament de la quantitat de 50 euros en concepte de depósit per a l'ús de 
material, cedit per l´Ajuntament. 
- Una vegada es procedeixi a retornar el material lliurat l'Ajuntament pro- cedira a la 
devolució del corresponent dipósit. A aquest efecte se signarà un acord de cessió per 
part del sol·licitant i pel representant de l'Ajuntament i que figura a l´annex III del 
present reglament. 
 
5.Tramitació, avaluació i seguiment 
 
Les sol-licituds de prestació del servei es registraran a l´oficina municipal, procedint 
l'Area de Serveis socials  a gestionar el préstec de material i a fer el seguiment del bon 
ús del mateix. 
 
A l'efecte l'Area de Serveis socials  obrira un llibre registre al qual figuraran les dades 
personals dels sollicitants, el material lliurat, el dipósit efectuat i una vegada retornat el 
material es consignara la data de devolució del mateix i la data de l'ordre de 
devolució del dipósit remesa a la Tresoreria municipal. 
 
El tractament automatitzat de les dades que constin en el registre esmentat requerira 
el consentiment de les persones interessades, i en tot cas, les actuacions municipals 
respectaran estrictament les disposicions de la Llei Organica 15/1999, de 13 de 
desembre, de protecció de dades de caracter personal. 
 
6.Entrada en vigor 
 
El present reglament entrara en vigor un vegada publicat el seu text integre al Butlleti 
Oficial de les Illes Balears i hagi transcorregut el termini establert a l'article 70.2 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les bases del regim local, i romandra en vigor en 
tant no s'aprovi la seva modificació o derogació. 
 
Així mateix, es procedeix a la lectura de l’inventari de béns objecte del préstec, que 
són els segúents: 
 

- dos llits hospitalaris 
- dos taburets 
- un acadira de dutxa 
- tres caminadors 
- tres cadires de rodes 
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- sis butaques de descans. 
Una vegada llegida la proposta de Reglament, el Sr. Batle proposa al Ple de la 
Corporació que adopti el següent ACORD: 
 
PRIMER.- Aprovar inicalment l’esmentat Reglament i publicar-ho per un termini d’un 
mes al BOIB per tal de que qualsevol persona interessada pugui formular al·legacions. 
 
Sotmesa la proposta de Reglament a votació s’aprova per unanimitat dels membres 
presents. 
 
5è.2 MOCIÓ QUE PRESENTA EL PP RELATIVA AL REBUIG EXPLÍCIT DELS ACTES VIOLENTS I 
AGRESSIONS CONTRA EL PRESIDENT DEL GOVERN BALEAR, CONTRA EL CONSELLER 
D’EDUCACIÓ I L’ENTRADA VIOLENTA AL SEU DESPATX, CONTRA LES AGRESSIONS CAP ELS 
COSSO DE SEGURETAT DE L’ESTAT I CONTRA ELS ACTES VIOLENTS I AGRESSIONS CONTRA 
ELS MEMBRES DELS MITJANS DE COMUNICACIÓ. 
 
El portaveu del PP explica que la urgència ve donada arrels del fets recents que s’han 
produït. 
 
Els membres presents acorden per unanimitat la referida urgència. 
 
El portaveu del grup PP, Sr. Antonio Deudero procedeix a la lectura de la moció: 
 
“TEXT MOCIÓ” 
 
El Batle diu que qualsevol tipus de violència és condemnatòria però seria millor 
consensuar una moció conjunta amb aportacions dels 3 grups municipals. Seria una 
mostra de democràcia. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que com a partit polític estan en contra de 
qualsevol tipus de violència i que el partits polítics ha de ser portadors i defensors de la 
pau social. Estam en contra de qualsevol tipus de violència, s’hauria d’arribar a una 
solució consensuada. 
 
El portaveu del PP diu que el contingut de la proposta que presenten és concret i dona 
resposta a fets concrets contra el President del Govern de les Illes Balears, el Conseller 
d’Educació i membres de les forces de seguretat. No hi ha res en el contingut de la 
moció que vagi en contra dels partits polítics amb representació en aquest Ple. 
S’admeten propostes de consens. Són atacs de forces minoritàries que no representen 
cap grup amb representació municipal. 
 
La portaveu del grup Independents, Sra. Margalida Morell diu que no estam d’acord 
amb determinats conceptes de la moció com per exemple “grups radicals”. Són actes 
individuals i comportaments puntuals que s’han de condemnar. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí diu que s’ha d’anar a l’essència de la moció que és 
la de condemnar actes vandàlics. 
 
El portaveu del PP diu que esta disposat a retirar de la moció per tal d’arribar a un 
consens els termes “grups radicals”, “minoria violenta” i “aplica el compliment del seu 
programa electoral” i afegir la condemna a l’acte de crema del llaç per la llengua de 
l’ajuntament. 
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El portaveu del PSOE diu que votaran a favor si se fa una moció conjunta i no per uns 
fets concrets. 
 
El portaveu del PP diu que és referent a unes persones amb representativitat 
institucional i es condemnen fets concrets perquè s’han de condemnar. 
 
La regidora del PP, Sra. Maria Teresa Pons diu que és trist que no se voti a favor i se 
condemni perquè són actes concrets que cada pic s’estan fent més grossos. Està clar 
que prevaleix un criteri polític. No se pot llevar importància a aquests fets respecte de 
persones concretes amb representació institucional i que són molt greus. 
 
El Batle diu que se pot mirar de consensuar-ne una i parlar-ne a un altre Ple. 
 
El portaveu del PP diu que s’ha de fer de forma immediata i per actes concrets. S’ha 
fet l’esforç de fer modificacions a la proposta per arribar a un consens i aprovar-la per 
unanimitat. 
 
La portaveu dels Independents diu que s’ha de mirar amb tranquil·litat i mirar d’arribar 
a un consens. 
 
El Batle diu que li sap greu rebutjar-la en aquest moment perquè crec que hi ha 
voluntat i intenció de consensuar-la però s’ha d’estudiar amb més deteniment. 
 
La portaveu dels Independents diu que se pot crear un grup per fer feina i arribar a un 
consens perquè hi ha diferents connotacions que es veuen de diferent manera. Amb 
els termes que s’exposen a la moció es votarà en contra però es proposa la creació 
d’un grup de feina per arribar a un consens i condemnar qualsevol tipus de violència. 
 
El portaveu del PSOE s’adhereix a la proposta de la portaveu dels Independents. 
 
Sotmesa la moció a votació amb les modificacions proposades és rebutjada per 6 vots 
en contra (3 Independents i 3 PSOE) i 3 a favor. 
 
6.1.- PREGUNTA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PP EN RELACIÓ A LA COMPRA D’UNA 
BANDERA DE CATALUNYA. 
 
El regidor Sr. José Frias procedeix a la lectura de la següent pregunta: 
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El Sr. Batle respon que l’Ajuntament no ha comprat cap rollo de bandera de Cataluny, 
però pensa que se pot referir als llaços per la llengua. Si és referent a la tela de 
bandera quatrebarrada s’han comprat 20 metres i han costat 54,20€, atès  que és per 
adherir-se a la campanya sobre l’atac i discriminació de la llengua, igual que altres 
campanyes que l’Ajuntament estigui a favor com la pancarta que l’Ajuntament va 
comprar per l’Associació contra el Càncer i que va costar 158,78€. És una campanya 
on l’Ajuntament donava suport, igual que la campanya enllaçats per la llengua. 
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7è.- DONAR COMPTE DE LA SITUACIÓ ECONÒMICA DE L’AJUNTAMENT. 
 
La portaveu del grup Independents, Sra. Margalida Morell procedeix a la lectura de 
l’informe de situació econòmica actual de l’Ajuntament: 
 
“INFORME DE LA SITUACIÓ ECONÒMICA A 29 DE MAIG DE 2012 
 
1. DEUTE DE L’AJUNTAMENT 
 
1.1. ENDEUTAMENT: 
El capital pendent a data d’avui és de 1.218.773,81 €, corresponents a préstecs 
sol·licitats per finançar diverses inversions realitzades entre els anys 2000 i 2010, excepte 
56.878,26 corresponents a fons de l’Institut de Crèdit Oficial per finançar despesa 
corrent formalitzat en el mes de novembre de 2011. 
 
Al capital pendent abans esmentat, s’hi ha d’afegir 1.043.892,74 € corresponents al 
préstec signat en el marc del RD 4/2012 per fer front al pagament de factures 
pendents a proveïdors fins 31 de desembre de 2011. 
 
1.2. PAGAMENTS PENDENTS A PROVEÏDORS: 
L’import actual pendent de pagament a proveïdors és de 206.031,07 €. D’aquest total, 
22.812,98 € corresponen a les quotes pendents amb SGAE, situació que més endavant 
es detalla. 
Cal tenir en compte que el Consell de Mallorca ha aprovat un pla especial d’ajudes 
per sufragar despeses corrents dels ajuntaments de Mallorca de població inferior a 
55.000 habitants. D’aquest pla, es destinen a l’ajuntament de Puigpunyent 73.470 € 
que serviran per fer front a part del deute amb proveïdors abans esmentat. 
 
1.3. ALTRES DESPESES PENDENTS: 
Queden pendents de pagament a data d’avui compromisos adquirits dins de 
l’exercici de 2011 (Consorci d’aigües, Fons Mallorquí de Solidaritat, Mancomunitat de 
Tramuntana, Projecte Home i activitats complementàries de l’escola)i que suposen un 
total de 38.196,57 € 
 
1.4. SITUACIONS ESPECIALS: 
 
1.4.1. COMASA: l’empresa COMASA, adjudicatària de les obres de canalització 
d’aigües netes i sanejament al nucli urbà de Galilea va interposar el novembre de 2009 
recurs contenciós-administratiu contra l’ajuntament de Puigpunyent en reclamació de 
quantitats pendents relacionades amb l’esmentada obra i que ascendien a 611.898,54 
€ a més dels interessos de demora corresponents que ascendien en la data 
d’interposició de la demanda a 280.277,68 €. 
L’ajuntament va contestar a la demanda en data 08 de setembre de 2010, oposant-se 
i al·legant la no execució d’obres certificades i la facturació de treballs que no 
corresponia assumir a l’ajuntament. Així mateix, en la contestació es fa referència a 
una penalització per demora en l’execució a favor de l’ajuntament. 
A rel de l’entrada en vigor del RD 4/2012 i després de diferents converses amb 
l’empresa i l’advocat de l’ajuntament, s’acorda incloure dintre del pla de pagament 
la quantitat de 426.872,81 € corresponent a obra executada, quedant pendent i per 
tant continuant amb el procediment judicial per import de 161.906,21 €. 
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Aquesta quantitat que es reconeix, suposa una part molt important dins l’endeutament 
de l’ajuntament atès que s’ha inclòs en el préstec previst en el RD 4/2012 de 
1.043.892,74 €  També és important esmentar que aquest deute condicionarà l’activitat 
de l’ajuntament durant els propers 10 anys, tenint en compte que aquesta obra ja 
estava totalment finançada pel Consell de Mallorca, contribucions especials i un 
préstec sol·licitat en el seu dia per l’ajuntament.  
 
1.4.2. PRÉSTEC FOMIT: l’ajuntament de Puigpunyent va sol·licitar finançament amb 
càrrec al Fons Financer de l’Estat per a la Modernització de les Infraestructures 
Turístiques (FOMIT) en el 2006 per dur a terme dues actuacions: 1. adequació i 
embelliment àrea natural entrada a Puigpunyent (156.047,32 €) i 2. Soterrament 
cablejat a Galilea (39.353,77 €). 
D’aquests projectes es va justificar la totalitat del soterrament de cablejat a Galilea, si 
bé pel que fa al projecte d’Adequació  i embelliment de l’àrea natural, només es van 
poder justificar 66.190,52 €. Per aquest motiu, la quantia del préstec FOMIT no 
justificada, és de 89.819,29 €. En data 06 de febrer de 2012, la Secretaria d’Estat de 
Turisme ha acordat expedient de revocació parcial de la concessió del préstec per la 
quantia no justificada i el seu reintegrament mitjançant la seva amortització 
anticipada incloent l’interès legal de 23.776,87 €.  
Això fa que s’hagi d’amortitzar durant aquest any 2012 una part molt important d’un 
préstec que inicialment s’havia de retornar en 15 anys. 
 
1.4.3. SGAE: l’ajuntament té un deute reconegut amb SGAE des de 2002 fins a 
l’actualitat d’un total de 22.812,98 €. Després de converses, s’ha arribat a l’acord de fer 
efectiu el deute entre 2012 i 2013. 
 
1.4.4. OBRES PLAÇA AJUNTAMENT: les obres estaven subvencionades en un 90% pel 
Govern de les Illes Balears, establint-se com a condició per poder cobrar la subvenció 
que l’ajuntament hagués pagat la totalitat de les factures a l’empresa adjudicatària. 
L’ajuntament va complir les seves obligacions pagant la totalitat de l’import del 
contracte amb un gran esforç per aconseguir els recursos econòmics suficients per fer-
hi front. Aquests recursos s’aconseguiren mitjançant la signatura d’una pòliça de crèdit 
(actualment coberta) i dos contractes de confirming amb venciments els mesos de 
juny i juliol. 
Per part de la Comunitat Autònoma, no s’ha fet efectiu el pagament de la quantitat 
pendent (482.832,43 €), i segons converses amb la Direcció General d’Arquitectura i 
Habitatge, no es faran efectius en la totalitat durant el 2012, ja que hi ha una part no 
pressupostada. 
 
 
2. INGRESSOS PENDENTS 
 
Subvencions pendents de cobrar del Consell de Mallorca: 227.647,24 € 
 
Subvencions pendents de cobrar de la Comunitat: 821.094,95 €, dels quals, 482.832,43 
€ corresponen a les obres de la Plaça de l’Ajuntament. 
 
 
Puigpunyent, 29 de maig de 2012.” 
 
 
Finalment, el regidor Sr. Toni Marí vol mostrar l’agraïment perquè la fira va sortir molt bé i 
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vol agrair la participació de tots aquells que ho varen fer possible com Vallpuig, les 
Associacions que han intervingut, col·laboradors i personal de l’ajuntament.  
 
I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 22:15 
hores i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi el Secretari Interventor en 
funcions de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
 
 
 
El Batle,                                                               La Secretària Interventora, 
 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                                    Cristina Pou Bosch 
  
            
            
            
            
      
 
 
 
 
 


